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P998 ETRC Graphic Material collection
A boarding house sits atop a truck bed advertising “Grenier & Frère” supermarket in

Thetford Mines, 1955.
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JOB OPPORTUNITY: become an oral
history interviewer
Oral history co-creation is a grassroots approach to preserving heritage. The
process involves an interviewer and interviewee who record themselves having
a conversation on the interviewee’s lived experience and expertise. The
recordings and transcripts of these conversations are then entered into the
archives and can form the basis of research and exhibitions.

The Eastern Townships Resource Centre is looking for an interviewer to
spearhead an oral history co-creation initiative between August and December
2025. This is a paid, part-time position, with training provided in partnership
with the Quebec Anglophone Heritage Network’s MATCH program.

Interested? Click here for more details.
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MEET THE EDITORS: Quebec's Eastern
Townships and the World
A Region and Its Global Connections
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On Saturday, July 19 at 6 PM, Brome Lake Books will host an evening with the
editors of Quebec's Eastern Townships and the World, a new anthology from
McGill-Queen's University Press.

The Eastern Townships of Quebec are celebrated in popular discourse as a
charming and remote nature playground for busy Montrealers, an appendage to
stately Quebec City, and a northern abutment to the Northeast Kingdom of the United
States. A closer look reveals a region with its own gravity, sense of being, and worldly
connections.

Quebec’s Eastern Townships and the World examines the region's direct links to
larger prevailing international forces and identities. Here, the Eastern Townships take
centre stage as the reader encounters the vibrancy of a place marked not by its
insularity but by its long history: a central meeting ground shaped by its many
engagements with the world. The book provides new perspectives on compelling and
significant topics in Townships history and culture, including Indigenous land use, the
mobility of peoples to and from the region, linguistic diversity, economic production,
education, sport, religion, and culture in myriad forms. These studies recast the
Eastern Townships as a centre, a borderland, a lieu de passage between nations,
communities, and peoples.

Featuring original and compelling insights, Quebec’s Eastern Townships and the
World confirms that this beautiful region was and is a global place, one intimately
connected to the world.

Come meet Cheryl Gosselin, Andrew C. Holman, and Christopher Kirkey at
Brome Lake Books (45, chemin Lakeside, Knowlton, QC J0E
1V0). Refreshments will be provided.
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P998 ETRC Graphic Material collection

RECENTLY ON THE ARCHIVES BLOG
Moving Season
by Jazmine Aldrich
The ETRC’s Executive Director, Etienne Domingue, suggested that our monthly
column focus on moving since it is indeed the season. Here in Quebec, many
of us take part in the Great Canada Day Move and I was a reluctant participant,
this July 1st. For anyone else who endured the alternating rain and stifling
humidity to move house – my thoughts are with you!

The topic led ETRC Archivist, Julia Langlois to stumble across a compelling
story from 70 years ago. While searching for imagery to accompany this
column, Julia came across an album in the ETRC Graphic Material collection
(P998) documenting the Thetford Mines relocation project of 1955. Intrigued, I
searched the digitized issues of The Sherbrooke Daily Record that can be
consulted online.

Read more on the ETRC blog.
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The ETRC gratefully acknowledges the support of Bishop’s University and Bibliothèque et Archives

nationales du Québec.

P998 - Collection des documents iconographiques du CRCE
Une pension de famille se trouve sur la plate-forme d'un camion annonçant le

marché « Grenier & Frère » à Thetford Mines, 1955.

OFFRE D'EMPLOI : Devenez intervieweur en
histoire orale
La co-création d'histoire orale est une approche participative à la préservation
du patrimoine. Elle se traduit principalement par l'enregistrement d'entrevues à
propos de l'expérience vécue et de l'expertise des participantes et participants.
Ces enregistrements et leurs transcriptions sont ensuite versés aux archives et
peuvent constituer la base de recherches et d'expositions.

Le Centre de ressources pour l'édude des Cantons-de-l'Est est à la recherche
d'une intervieweuse ou d'un intervieweur pour mener une nouvelle initiative en
co-création d'histoire orale de août à  décembre 2025. Il s'agit d'un poste
rémunéré à temps partiel, dont la formation est assurée en partenariat avec le
programme MATCH du Réseau du patrimoine anglophone du Québec.

Intéressé(e) ? Cliquez ici pour plus de détails.
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RENCONTRE : Quebec's Eastern
Townships and the World

Subscribe Past Issues Translate

8/12/25, 4:17 PM Your July Newsletter. — Votre infolettre de juillet.

https://mailchi.mp/fdd05df7e91c/your-march-newsletter-10145349?e=3b887b5e3a 7/9

http://eepurl.com/iHXwks
https://us5.campaign-archive.com/home/?u=144047c56ed7fa0805ddcbb66&id=72deac79bb
https://us5.campaign-archive.com/feed?u=144047c56ed7fa0805ddcbb66&id=72deac79bb
javascript:;


A Region and Its Global Connections

Le samedi 19 juillet à 18 h, Livres Lac Brome acceuillera la rédactrice et les
rédacteurs en chef de Quebec's Eastern Townships and the World: A Region
and Its Global Connections, une nouvelle anthologie des Presses de
l'Université McGill-Queen.

Les Cantons de l'Est du Québec sont célébrés dans le discours populaire comme un
terrain de jeu naturel charmant et isolé pour les Montréalais occupés, un appendice
de la majestueuse ville de Québec et une annexe septentrionale du Royaume du
Nord-Est des États-Unis. En y regardant de plus près, on découvre une région qui a
sa propre gravité, son propre sens de l'existence et ses propres liens avec le monde.

Quebec's Eastern Townships and the World examine les liens directs de la région
avec les forces et les identités internationales dominantes. Ici, les Cantons-de-l'Est
occupent le devant de la scène et le lecteur découvre le dynamisme d'une région
marquée non pas par son insularité, mais par sa longue histoire : un lieu de
rencontre central façonné par ses nombreux engagements avec le monde. L'ouvrage
offre de nouvelles perspectives sur des sujets fascinants et importants de l'histoire et
de la culture des Cantons-de-l'Est, notamment l'utilisation des terres par les
Autochtones, la mobilité des peuples vers et depuis la région, la diversité
linguistique, la production économique, l'éducation, le sport, la religion et la culture
sous ses multiples formes. Ces études redéfinissent les Cantons de l'Est comme un
centre, une région frontalière, un lieu de passage entre les nations, les
communautés et les peuples.

Grâce à des points de vue originaux et convaincants, Quebec's Eastern Townships
and the World confirme que cette belle région a été et est toujours un lieu global,
intimement lié au monde.

Venez rencontrer Cheryl Gosselin, Andrew C. Holman et Christopher Kirkey à
Livres Lac Brome (45, chemin Lakeside, Knowlton, QC J0E 1V0). Des
rafraîchissements seront offerts.

Le CRCE remercie l'Université Bishop's et Bibliothèque et Archives nationales du Québec pour leur
soutien.
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